

English Version

Policy Name:	Academic Resources and Targeted Research Expansion Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS 41 SDG09 3
Issue date:	
Revision, Date:	
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	
Decision of the Deans Council:	

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to developing academic resources and enhancing research in strategic fields that support academic innovation and meet industry and community needs. The policy encourages expansion in priority academic disciplines by allocating appropriate academic resources and faculty, strengthening research and educational capabilities, and supporting sustainable development.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Increase the number of faculty members in STEM fields, Medicine, and Arts & Humanities/Social Sciences.
2.	Enhance scientific research in areas that meet industry and community needs and support academic innovation.
3.	Allocate suitable academic resources to support expansion in strategic disciplines.

▪ **Related procedures:**

1.	Academic Resources Allocation by Subject Area Procedure
----	---

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of academic staff by subject area: STEM
2.	Number of academic staff by subject area: Medicine
3.	Number of academic staff by subject area: Arts & Humanities / Social Sciences

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Regularly review and analyse the resource needs of various disciplines to ensure efficient academic resource allocation.
2.	Strengthen collaboration with industry and community partners to support academic disciplines that require strategic expansion.
3.	Encourage continuous development and training programs for faculty to support research and innovation in priority fields.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة تطوير الموارد الأكاديمية والتوسع البحثي في المجالات الاستراتيجية
-------------	--

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_41_SDG09_3
تاريخ الإصدار:	
رقم المراجعة، وتاريخها:	
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	
قرار مجلس العمداء:	

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتطوير الموارد الأكاديمية وتعزيز البحث في المجالات الاستراتيجية التي تدعم الابتكار الأكاديمي وتلبي احتياجات الصناعة والمجتمع. وتشجيع التوسع في التخصصات الأكاديمية ذات الأولوية من خلال تخصيص موارد أكاديمية وكوادر تدريسية ملائمة؛ بما يعزز من قدرات البحث والتعليم ويدعم التوجه نحو تحقيق التنمية المستدامة.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

١.	زيادة عدد أعضاء هيئة التدريس في مجالات العلوم والتكنولوجيا والهندسة والرياضيات (STEM)، والطب، والآداب والعلوم الإنسانية والعلوم الاجتماعية.
٢.	تعزيز البحث العلمي في المجالات التي تلبي احتياجات الصناعة والمجتمع وتدعم الابتكار الأكاديمي.
٣.	تخصيص موارد أكاديمية مناسبة لدعم التوسع في التخصصات الاستراتيجية.

الإجراءات المرتبطة:

١.	إجراء تخصيص الموارد الأكاديمية حسب التخصصات
----	---

مؤشرات الأداء:

١.	عدد أعضاء هيئة التدريس حسب مجال الموضوع: العلوم والتكنولوجيا والهندسة والرياضيات (STEM)
٢.	عدد أعضاء هيئة التدريس حسب مجال الموضوع: الطب
٣.	عدد أعضاء هيئة التدريس حسب المجال الدراسي: الآداب والعلوم الإنسانية / العلوم الاجتماعية

توصيات آخر مراجعة:

١.	مراجعة وتحليل احتياجات التخصصات المختلفة في الجامعة بانتظام لضمان تخصيص الموارد الأكاديمية بكفاءة.
٢.	تعزيز التعاون مع الشركاء الصناعيين والمجتمع لدعم التخصصات الأكاديمية التي تتطلب توسعاً استراتيجياً.
٣.	تشجيع برامج تطوير وتدريب مستمرة لأعضاء هيئة التدريس لدعم البحث والابتكار في المجالات ذات الأولوية.